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Dagordning 
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Folkhälsorådet beslutar att skjuta upp punkt 6 "Presentation av LUPP-resultat 2023" till nästa 

Folkhälsoråd 2024-04-22. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2024-02-19 

Val av protokolljusterare 
Matilda Jansson utses att justera dagens protokoll. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Presentation av Folkhälsorådets årsberättelse 
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Eva-Lott Gram presenterade folkhälsorådets årsberättelse för 2023. Det blev 63 272 kr över vid 
årets slut vilka betalas tillbaka till Delregional nämnd östra och Hjo kommun, hälften var. 

Rådet beslöt att godkänna årsberättelsen och skicka den vidare till Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdr.igsbestyrkande 
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Genomgång nytt folkhälsoavtal mellan DRNÖ-Hjo kommun 2024, 
samt gemensam målbild 

Eva-Lott Gram presenterade det lokala folkhälsoavtal som gäller för 2024, tecknat mellan Västra 

Götalandsregionens Delregional nämnd östra (DRNÖ) och Hjo kommun. 

Det är inga större förändringar som skett från föregående avtal, det som är nämnvärt är följande: 

• Det har tillkommit en gemensam målbild i en bilaga, vilken ska beaktas. Denna har en annan 

giltighetstid (tillsvidare) än avtalet. 

• Avtalet i sig berör endast det lokala folkhälsoarbetet, men i bilagan regleras även det 

delregionala folkhälsoarbetet. 

• Det har tillkommit en punktlista över vad folkhälsostrategen förväntas göra. 

• Verksamhetsberättelse ska beslutas i Kommunstyrelsen. 

• Det är specificerat att båda parter ska stödja undersökningar som är av gemensamt intresse 

för att få statistik på befolkningens hälsa och levnadsvanor. 

• Uppräkning av folkhälsobudgeten har skett så att både region och kommun går in med 2 714 

kr mer än tidigare, fortfarande enligt SO/SO-principen. 

• Om folkhälsobudgeten går med överskott som understiger 20 000 kr behöver dessa medel ej 

återbetalas. 

Pierre Ryden föredrog den gemensamma målbilden för folkhälsoarbetet i Skaraborg. Målbilden 

gäller för DRNÖ, samtliga kommuner i Skaraborg samt Skaraborgs kommunalförbund. Den ska 

vara ett stöd och utgöra en gemensam riktning för god, jämlik och jämställd hälsa i Skaraborg. 

Målbilden innehåller utgångspunkter, roller och ansvar, prioriterade områden och styrande 

principer. 

Justen.ndes signatur Utdragsbestyrkande 
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Information från Västra Götalandsregionen, Delregional nämnd 
Östra (DRNÖ) 

Matilda Jansson och Åse Nicklasson presenterade information från Delregional nämnd östra. 

- Regionala planen tar fram en ny riktning för arbetet, beslutas senare i vår. 

- Nytt samverkanskoncept VGB och RF/SISU. 

- Ny UPH-mottagning i Mariestad. 

- Extra pengar tillkommer från regionen för ambulansens prio I-larm 

- SSN; hur påverkar etableringen i Mariestad vårdplaner ingen? 

- Fem möten under 2023 vilket upplevs som för få. Fem arbetsgrupper har därför bildats för 

specifika arbetsområden 

- DRNÖ har en budget i balans. 

- Hot och våld-frågor har varit aktuella den senaste tiden. 

Justerandes signatur Utdragsbes tyrkande 
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Presentation av LUPP-resultat 2023 
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Denna punkt utgick då Christina von Tell ej närvarade. Flyttas fram till nästa Folkhälsoråd 2024-

04-22. 

Justerandes signatur Utdragsbescyrkande 
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Information från ledamöterna per verksamhets/-politikområde 

Socialtjänst (Ann-Christine Fredriksson och Charlotte Warling): 

- Vi följer planen för arbetet 
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- Arbete pågår för att ställa om utifrån kommande, ny socialtjänstlag. Person anställd för arbete 

med tidiga insatser. 

- Många skuldsatta hos Kronofogden just nu, vilket märks även i Hjo i budget och 

skuldrådgivningen. 

- Färre placerade barn just nu jämfört med för ett år sedan. 

- Orosanmälningar på samma nivå som förra året. 

- Fler insatser inom öppenvård vuxna. 

- Låg arbetslöshet. 

- Funktionsstöd; arbete ska göras för att förbättra utbud inom fritid. 

- Fortsatt utmaningar inom psykiatrin med svåra fall. 

Barn och utbildning (Annika Eclund): 

- Samordnare för tidiga insatser fungerar bra hittills, skolan som arena. Arbetet formeras eftersom 
det är en ny tjänst. Fungerar b.la. som spindeln i nätet genom att ge stöd i kontakter 

- Psykisk ohälsa; utökad dialog med BUP för att förtydliga roller etc. 

- Det har varit några stökiga situationer på Guldkroksskolan under hösten vilket bland annat ledde 

till att skolan stängdes en halv dag i syfte att lugna situationen och för att ge personal och 

skolledning möjlighet att prata ihop sig. Efter detta har det generellt varit lugnare. Mobilfri skoldag 

har varit en omställning men fungerar bra. 

Kultur-, turism- och fritid (Christer Svensson): 

- LUPP 

- Ung i Hjo 

- Lovaktiviteter 

- Stökigt på Kulturkvarteret. 

Juscerandes signatur Utdr.gsbestyrkande 

kJ 
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Vård och omsorg (Ann-Christine F och Annika Törner): 
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- Hälsosamtal 80+ påbörjades 2023, glädjande att många mår bra och är nöjda med utbud som 

finns. 

- Arbete pågår kring att se över hur anhörigstödet ska organiseras framöver. 

- Ofrivillig ensamhet; samarbete genom "Ung omsorg" (ungdomar som engageras i arbetet), vilket 

också är ett sätt att attrahera unga till vårdyrken. 

Plan och bygg samt samhällsbyggnad/teknisk service (Stefan Swenson): 

- Detaljplan för ombyggnation av Bellevue; möjliggör SPA-tillbyggnad 

- Ny lekplats på gång i Stadsparken; färdig till våren. 

- Mountainbikeanläggning planerad till Högaliden, 1,2 miljoner. Ansökan inskickad till 

jordbruksverket; positivt besked hos Leader Östra Skaraborg. Besked väntas inom kort. 

- Detaljplan för att möjliggöra nya parkeringsplatser i anslutning till Guldkroksområdet på gång. 

- Förstudie för etablering av ny förskola genomförd. 

- AÖS; ny lagstiftning träder i kraft I/ I 2026 om hur man hanterar sopor i anslutning till hemmet. 

Anpassning till detta pågår. Gullspång agerar pilotkommun under 2024. 

Övergripande ledning (Eva Ulfenborg): 

- Maria Berg som har varit tf. Samhällsbyggnadschef tillträder nu som ordinarie 

Samhällsbyggnadschef. 

- Lisbet Bärenholdt, ny ekonomichef sedan början av januari. Lennart Andersson går i pension i 

april. 

- Gemensamt arbete i Skaraborg för att möta tillväxten som kommer med de stora etableringar 

som är på gång. Hjo ligger väl förberedda med b.la. industritomter, villatomter och flera, större 

projekt kopplat till fritidsområdet. 

Folktandvård (Anna Lundborg): 

- Tandborstar och tandkräm utdelade till alla förskolor; alla borstar. 

- Tobakslektioner genomförda årskurs 7 och munhälsolektion årskurs 6. 

- Upphandling ute om nya lokaler. 

Justerandes signatur Utdr.igsbestyrkande 
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- Rekryteringsresan som genomfördes förra året dokumenterades i folkhälsorådets protokoll 

vilket senare ledde till att media tog upp detta. 

- Dålig statistik kring prio I-larm för Hjo. Planer på gång att en bedömningsbil ska stå stationerad 

i Hjo dagtid och täcka Hjo i första hand. Ambulans larmas också. 

- Större digitaliseringsarbete pågår. 

- Bra täckning med läkare. 

- I så stor utsträckning som möjligt ska de som har kroniska sjukdomar få träffa samma läkare 

- Vaccination pågår, bland annat säsongsinfluensa. 

- Nya, fräscha lokaler. 

Primärvård, Hälsocentralen (Sasa Lazic): 

- Letar nya lokaler. 

- Rekrytering inför sommaren. 

- Ny distriktsläkare börjar i mars; b.la. utbildad sexolog. 

- Stabilt med personal. 

- Mycket vaccination även om det minskat något senaste tiden. 

- Kraftiga infektioner bland barn i början av året. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Beslut vid föregående möte 

• Godkännande av Folkhälsoplan 2024 

• Överskott av Folkhälsorådets budget kan användas till SAMBU-samordnare 

• Fastställande av tider för Folkhälsoråd 2024 

o 19:e februari kl. 08.30-12 

o 22:a april kl. 08.30-15 

o 21 :a oktober kl. 08.30-12 

Juscenndes signatur Utdragsbescyrkande 
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Övriga frågor 
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Önskemål om innehåll till kommande utvecklingsdag i april? 
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- Vill man lyfta något eller föreslå fråga att arbeta med så kan man inkomma med det. Förslag att 

Catarina Dolfe kommer och pratar om sitt arbete som SAMBU-samordnare. 

- Fråga från Pierre Ryden: Psykisk ohälsa kopplat till sociala medier - hur arbetar vi med frågan i 

Hjo? 

Justerandes signatur Utdragsbestyrka nde 
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Avslut 

Folkhälsorådet avslutades. 

Juster.andes signa.tur 
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Utdragsbestyrkande 
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